



沈慧林教授 太平紳士

Prof. William Shum JP

- 萬希泉鐘表有限公司
創辦人兼行政總裁
- 香港千帆科技有限公司
聯合創辦人兼董事
- 中華海外聯誼會 第六屆理事兼青委會 委員
- 浙江省人民政治協商會議 第十三屆
港澳委員
- 全國工商聯 青年企業家委員會
港澳委員
- 香港選舉委員會 選委
- 廣東省 工商聯 執委
- 香港工業貿易諮詢委員會 委員
- 香港中華聯誼會 副會長兼青委會主任
- 香港中華總商會 常務會董
- 香港中華廠商會 青委會 名譽主席
- 香港友好青年會 副主任
- 政協青年聯會 榮譽主席
省級政協聯誼會 青年委員會 主任
- 新蒲崗（黃大仙）工商聯 創會會長
- 黃大仙 防火委員會 主席
- 香港浙江政協委員聯誼會 副秘書長
- 香港廣東外商公會 副主席
- Memorigin Watch Company Ltd
Founder & CEO
- Hong Kong Qianfan Technology Co., Ltd
Co-founder and Director
- China Overseas Friendship Association Council Member and
Youth Committee Member
- 13th Zhejiang Provincial Committee of the Chinese People's
Political Consultative Conference
Committee Member from Hong Kong & Macau
- The Young Entrepreneur Committee, All-China Federation of
Industry and Commerce
Committee Member from Hong Kong & Macau
- Election Committee of Hong Kong
Election Committee
- The Guangdong Federation of Industry and Commerce
Executive Committee
- Trade and Industry Advisory Board
Committee Member
- Hong Kong China Friendship Association
Vice Chairman and Chairperson of the Youth Committee
- The Chinese General Chamber of Commerce of Hong Kong
Standing Committee Member
- The Chinese Manufacturers' Association of Hong Kong Youth
Committee Honorary Chairman
- Hong Kong Friendly Youth Association
Vice-Chairman
- Hong Kong CPPCC Youth Association
Honorary President
The Youth Committee, Provincial CPPCC Association
Chairman
- San Po Kong (Wong Tai Sin) Hong Kong Association of
Industries and commerce
Founding Chairman
- Wong Tai Sin District Fire Safety Committee
President
- Hong Kong Zhejiang CPPCC Members Association
Vice Executive Secretary
- Hong Kong Guangdong Foreign Enterprises Association
Vice-Chairman

沈慧林先生為萬希泉鐘錶有限公司創辦人兼行政總裁，亦為香港千帆科技有限公司聯合創辦人兼董事。沈先生畢業於美國常青藤聯盟分校——康乃爾大學應用經濟及管理碩士，回港於投資銀行工作約一年後，年僅 25 歲便於 2011 年創立香港第一個陀飛輪腕表品牌「萬希泉」。

憑著對文化傳承的堅持，以及對產品及技術研發的執著，萬希泉於短短數年間進駐香港多家著名鐘錶珠寶零售商，銷售網絡覆蓋全球 20 多個國家及市場。沈先生亦憑藉對鐘錶業界及社會的貢獻，歷年來屢獲殊榮，包括 2015 香港青年工業家獎、2020 大灣區青年領袖及全球華人傑出青年「創新人物大獎」等。2023 年 9 月，他獲香港工業專業評審局頒授工商院士，同月更獲選為杭州亞運會開幕日首 106 名火炬手之一，並為當日唯一來自香港的代表火炬手。

沈先生一直積極推動青年教育，自 2024 年起擔任香港大學經管學院助理客席教授、香港城市大學商學院特約教授及華南師範大學兼職教授，鼓勵學生熱愛民族工藝、回饋社會，並勇於追夢。同年，他進軍人工智能領域，出任香港千帆科技有限公司聯合創辦人兼董事。

自 2025 年起，沈先生獲委任為嶺南大學校董；2026 年 7 月 1 日，再獲香港特別行政區政府委任為非官守太平紳士（JP）。

Mr. William Shum is the Founder and Chief Executive Officer of MEMORIGIN Watch Company Limited, and Co-founder and Director of Hong Kong Qianfan Technology Co., Ltd. He holds a Master's degree in Applied Economics and Management from Cornell University, an Ivy League institution. After returning to Hong Kong and spending approximately one year in investment banking, he founded MEMORIGIN, Hong Kong's first tourbillon watch brand, in 2011 at the age of 25.

Driven by his commitment to cultural heritage and unwavering dedication to product innovation and technical excellence, MEMORIGIN established a presence in many of Hong Kong's renowned watch and jewellery retailers within just a few years. Today, Memorigin has evolved into an internationally recognised watch brand with a presence in more than 20 countries worldwide. In recognition of his contributions to the watch industry and the community, Mr. Shum has received numerous accolades, including the Hong Kong Young Industrialist Award (2015), the Greater Bay Area Young Leader Award (2020), and the Global Outstanding Chinese Youth Innovation Award. In September 2023, he was conferred the Fellowship in Management and Business Administration by the Professional Validation Council of Hong Kong Industries. In the same month, he was selected as one of the first 106 torchbearers for the opening day of the Hangzhou Asian Games, and was the only torchbearer representing Hong Kong on that day.

A passionate advocate of youth education, Mr. Shum has served since 2024 as an Adjunct Assistant Professor in the faculty of business and economics in HKU Business School, an Adjunct Professor at the City University of Hong Kong Business School and an Adjunct Professor at South China Normal University, where he encourages students to embrace traditional craftsmanship, contribute to society, and pursue their aspirations. In the same year, he expanded into the field of artificial intelligence as Co-founder and Director of Hong Kong Qianfan Technology Co., Ltd.

Since 2025, Mr. Shum has served as a Council Member of Lingnan University. On 1 July 2026, he was appointed as a Non-official Justice of the Peace (JP) by the Government of the Hong Kong Special Administrative Region.